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Spørgsmål 

Er ministeren enig i, at det er problematisk, at unoterede aktier pt. ikke indgår i de offici-

elle formueopgørelser og som dermed kan føre til en undervurdering af både formueulig-

heden, de rigeste personers formuer samt det økonomiske potentiale ved indførsel af en 

formueskat.  

 

Svar 

For beslutningstagere er det naturligvis altid ønskeligt med et så retvisende og fyldestgø-

rende beslutningsgrundlag som muligt, herunder i form af relevante statistikker. Det gæl-

der også i forhold til opgørelsen af ulighed, som denne regering ligesom spørgeren anser 

for en af de væsentligste problemstillinger, vi som samfund står over for. 

 

Vi må dog også erkende, at tal og statistikker kan være ressourcekrævende at tilvejebringe 

og ofte vil indeholde et element af skøn og vurdering. Det gælder ikke mindst inden for 

det økonomiske og samfundsvidenskabelige område. 

 

Som beskrevet i svarene på SAU alm. del – spm. 105, 106 og 107 (2018-19, 2. samling) er 

det forbundet med betydelige udfordringer at vurdere værdien af unoterede aktier, da det 

afhænger af virksomhedernes fremtidige indtjeningsevne. Det vil kræve en betydelig ar-

bejdsindsats at lave sådanne vurderinger af alle unoterede aktier ejet af personer, der er 

skattepligtige til Danmark. Resultatet vil altid være et skøn forbundet med stor usikker-

hed.  

 

Hvis et politisk flertal vælger at indføre en formueskat, hvor værdien af unoterede aktier 

indgår i skattegrundlaget, vil opbygningen af et system til vurdering af disse aktier være én 

af de betydelige administrative udfordringer, der vil skulle findes en løsning på.   

 

 


